
ACTA DE LA SESSIÓ DE CARÀCTER EXTRAORDINARI DEL PLE DE DATA 21 DE DESEMBRE 
DE 2022.

A les 19:00 hores, a l’edifici municipal del carrer Folch i Torres, núm. 102-105, prèviament habilitat a tal 
efecte, es reuneix el Ple Municipal per efectuar una sessió de caràcter extraordinari de primera 
convocatòria.

PRESIDEIX

Ignasi Simon Ortoll

ASSISTENTS

Maria del Mar Pedrerol i Villarroya
Fran Sánchez Castilla
Lourdes Maria Estéfano Orozco
Albert Iglesias Boza
David Morales Campos
Maria Lourdes Martín Montero
Felicita Romero Olivares
Marc Palet Rodríguez
Iban Martínez Asensio
Josep Nogués i Miras
Manuela Nieves Garrido Marín
Juana Maria Morata López
Susana Mesas Sánchez
Antonio Polo Lama
Josep Oriol Vera Brau
Manel Busquets i Mateu

ACTUA COM A SECRETÀRIA

Gemma Navarro Medialdea, secretària. 

També hi assisteix Antoni Hierro Medina, interventor municipal

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

1.- PRP2022/1085   DONAR COMPTE DELS INFORMES D'ESTABILITAT I PERIODE MIG DE 
PAGAMENT DEL TERCER TRIMESTRE   

Es donà compte al Ple dels informes d’estabilitat i de període mig de pagament del tercer trimestre 
de 2022.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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2.- PRP2022/1084   APROVACIO INICIAL PRESSUPOST EXERCICI 2023   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda:

“Formalitzat l'expedient del pressupost general de l'exercici 2023.

Vist que la tramitació i aprovació del pressupost s’ha de fer de conformitat amb els articles 162 i 
següents del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s'aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals.

Vist l'informe de l’interventor de l’Ajuntament,

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents ACORDS:

1r.- Aprovar inicialment el Pressupost municipal general consolidat per a l’exercici 2023 amb superàvit 
inicial, essent l'import de les despeses de 20.529.953’34 euros, dels quals 20.500.051’88 euros 
corresponen a l’entitat i 29.901’46 euros a l’Empresa municipal; i l’import dels ingressos de 
20.566.531’88 euros, dels quals 20.500.051’88 euros corresponen a l’entitat i 66.480 euros a 
l’Empresa municipal.

2n.- Aprovar la relació de llocs de treball i la plantilla de personal que es detalla al Pressupost.

3r.- Aprovar les Bases d’execució del Pressupost general.

4t.- Exposar-lo al públic durant el termini de quinze dies hàbils, amb inserció de l’anunci al Butlletí 
Oficial de la Província i en el tauler d’anuncis de la corporació, per a que es puguin fer reclamacions.

5è.- Aquest acord es considerarà definitiu si no es produeixen reclamacions en contra durant el termini 
d’exposició pública, i entrarà en vigor en l’exercici al qual es refereix, quan s’hagi complert el que 
disposa l’article 112.3 de la Llei 7/85 de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local i l’article 169 
del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.”

Oberta la deliberació el regidor Fran Sánchez explicà que era un pressupost difícil, tornaven a tenir la 
inflació i la crisi energètica, i per tant, hi havia poc marge a la política, més enllà d’atendre les necessitats 
del municipi i de complir els compromisos. Hi havia un anhel polític en el pressupost que era el de 
mantenir les partides de protecció social de la gent de Lliçà d’Amunt i en alguns casos augmentar-les. 
L’Estat havia proposat augment dels sous dels treballadors de l’Ajuntament però això afectava les 
finances locals perquè no venia amb un increment de les aportacions per part de l’Estat. Era un 
pressupost continuista però era el millor que es podia portar al Ple.

El regidor Iban Martínez manifestà que era un pressupost difícil i centrat en cobrir les necessitats de la 
gent. La majoria de partides baixaven, en molts casos no s’havien pogut cobrir, la partida de cultura se’n 
anava a festes, la de joventut igual, educació tenia un projecte interessat com la socialització de llibres, 
serveis socials amb partides mínimes, suposava que amb intenció de reposar quan calgués, i el més 
trist era que l’equip de govern justificava que no es podia fer més pel tema de la crisi energètica, quan 
des de l’oposició s’havia anat avisant sobre aquest tema, i no s’havia fet cap projecte per avançar més 
enllà del canvi de LED’s. Si s’hagués previst avui es podrien fer altres projectes. La inversió es reduïa a 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web

Codi Segur de Validació 9ede42c38d014b619cf94ad7479b2e94001

Url de validació https://seuelectronica.llicamunt.cat/Validador

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

G
em

m
a 

N
av

ar
ro

 M
ed

ia
ld

ea
31

/0
3/

20
23

S
ec

re
tà

ri
a

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

Ig
n

as
i S

im
o

n
 O

rt
o

ll
03

/0
4/

20
23

A
lc

al
d

e

https://seuelectronica.llicamunt.cat/Validador


menys de dos milions d’euros, encara que potser arribarien diners dels romanents o subvencions, però 
es tenia el problema de la xarxa d’aigua que inicialment només tenia una partida de 200.000 euros. No 
hi havia partida per rehabilitar Can Montcau igual que els safareigs. Era lamentable que al segle XXI es 
deixés un barri durant més de 24 hores sense aigua, es tenien milers de canonades per arreglar, per tot 
això hi votarien en contra.

El regidor Fran Sánchez contestà que tots eren conscients que la xarxa d’aigua necessitava una millora, 
per aquest problema tan greu el govern havia de tenir capacitat per buscar inversió per poder portar-la a 
terme. Es tenia un pla de millora que es reflectia al pressupost, potser era insuficient però es tenia. En el 
moment que s’havia tingut oportunitat s’havien buscat subvencions. Pel que feia al pressupost de serveis 
socials, aquest anava vinculat a un contracte programa que no havia estat signat perquè l’administració 
que l’hauria de fer no el signa. Durant els últims anys el pressupost de serveis socials s’havia hagut 
d’incrementar, i aquest any s’havien posat uns imports que fos necessari perquè no n’hi ha prou s’hauria 
de fer un esforç i aportar-ne més. En quant al tema energètic, dels Ajuntaments de la comarca amb els 
que havia pogut parlar, tots multiplicaven per 4 o 5 la partida, a Lliçà d’Amunt s’havia multiplicat per 3, i 
això era així pel que s’havia fet. L’increment brutal no s’hagués pogut pal·liar al 100%. S’havien renovat 
vehicles, camions, millores en edificis, LED’s, plaques solars... El tema de manteniment de Can Montcau, 
qui assumiria la inversió de millora era un tercer. Pel que feia als safareigs l’obra començaria en aquests 
dies perquè ja estava adjudicada.  

El regidor Iban Martínez digué que la xarxa d’aigua evidentment no s’arreglaria en cinc dies, però el PSC 
portava governant 16 anys, la xarxa d’aigua i serveis socials era un problema que patia tothom però que 
havia de solucionar el govern. Pel que feia a serveis socials era un pressupost fet a la babalà, si 
s’encertava perfecte, el problema energètic també afectaria als ciutadans i s’hauria de preveure a les 
partides de serveis socials. Pel que feia a Can Montcau era una obligació legal de l’Ajuntament. Per 
acabar digué que es quedava amb el tema que el pressupost no donava cobertura als problemes i que 
era trist assabentar-se en un Ple que es feien els pressupostos a la babalà.

El regidor Fran Sánchez contestà que havia fet una exageració en quant al tema del contracte programa 
que hauria de signar la Generalitat i que hauria d’establir les bases, al no saber quines eren les línies de 
finançament no es podia assegurar quins serien els imports. Les partides de serveis socials eren de les 
partides més importants perquè anaven vinculades directament a la ciutadania amb problemes. 

El regidor Iban Martínez assenyalà que es podria haver fet la bossa de serveis socials més gran i que si 
el govern de la Generalitat no feia bé les coses se l’hauria d’apretar. El regidor Fran Sánchez contestà 
que el gruix total de serveis socials no havia baixat, replicant el regidor Martínez que baixava un 18 %, i 
que totes les àrees baixaven. El senyor Alcalde preguntà si les comparatives les feien amb el pressupost 
inicial del 2022 o amb el definitiu, perquè les comparatives s’havien de fer amb l’inicial, contestant el 
regidor Iban Martínez que si en el pressupost inicial es posaven 1000 euros per si arribaven diners i l’any 
següent es tornaven a posar 1000 euros era absurd, al pressupost s’hauria de posar com a mínim el que 
s’havia gastat l’any anterior, no el que es preveia. El senyor Alcalde explicà que no ho feien així perquè 
el pressupost era una estimació.

El regidor Antonio Polo manifestà que el pressupost era auster, es preveia que quedés poca cosa perquè 
s’havia començat a gastar com si no hi hagués un demà que era el normal en any electoral. Passà a 
detallar per àrees el pressupost:

- Cultura: 250.000 euros, dels que el 80% era per festes i el 20% per actes municipals.
- Serveis Socials, li sorprenia perquè quan es va fer la modificació pressupostària es va comentar que 
no tornés a passar aquest any, a la vista de les modificacions en el pressupost 2023 s’hauria d’haver 
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tingut en compte la crisi energètica que patiria la ciutadania, no entenia perquè es retallava un 18%, a 
Montornès s’havia aprovat un pressupost de serveis socials d’1.000.000 d’euros.
- Esports, no sabia quines activitats es realitzaven, semblava més important subvencionar a les entitats 
privades, l’objectiu final era la privatització.
- Inversions: es reduïen, el problema de la xarxa d’aigua cada vegada era més gran i la inversió es reduïa, 
altres ajuntament eren més ambiciosos, invertir en contenidors hipotecant un possible canvi de sistema 
de recollida. El cens de les plaques de fibrociment s’hauria de fer abans de l’abril i no hi havia partida 
pressupostària. Un altre any de maltractament a un equipament tan important com el de Can Malé.

Finalitzà dient que el pressupost era a la baixa, amb enfoc anti-social, sense inversió ni possibilitat de 
tenir-la ja que quedarà poc romanent, i en el que es preveia fins i tot més deute. Eren uns números que 
no podien avalar, i per això votaria en contra.

El regidor Fran Sánchez manifestà en relació al canvi de contenidors que aquests podien ser utilitzats 
en tots els sistemes excepte el del porta a porta que és el sistema que tots els experts van dir que era 
inviable. El diner està per gastar-lo , i estava bé que el diner estigués al carrer. Pel que feia a les entitats 
esportives, el regidor Polo es referia a elles com a entitats privades, però aquestes entitats estaven 
compostes per ciutadans del municipi que dedicaven el seu temps a aquestes entitats, el 99% d’elles no 
eren un negoci. No hi havia res millor que els ciutadans tiressin endavant iniciatives privades amb el 
recolzament de l’Ajuntament, l’aposta del govern era donar suport a tota aquesta gent que tirava 
endavant l’esport, però també tenien clar que tothom havia de poder fer esport, i per això era la 
socialització de l’esport. Que no s’apostés per les entitats i que tot ho tirés endavant l’Ajuntament era 
l’aposta del regidor Polo però no la de l’equip de govern. Acabà dient que del discurs del senyor Polo 
semblava que l’Ajuntament subvencionés al Barça quan el que es subvencionava eren clubs que tenien 
problemes per pagar les fitxes.

El regidor Antonio Polo digué que el tema dels contenidors sí que condicionava perquè donava per 
descartat un sistema, per altra banda ell criticava que es gastés de cop i pel que fos. Trobava perfecte 
que s’ajudés als clubs però criticava que paral·lelament la responsabilitat del regidor d’esports havia de 
ser fer arribar l’esport a tothom, no estava en contra dels clubs però hi havia altres projectes com l’escola 
esportiva. La finalitat dels clubs era competitiva, i jugaven els bons, no tenien objectius educatius como 
seria en el cas de l’escola esportiva.

El regidor Oriol Vera digué que els pressupostos no eren difícils, menys el capítol I, la resta era pla. Creia 
que s’hagués hagut de posar més inversió a la xarxa d’aigua, atès que hi havia ciutadans que durant 24 
hores no han tingut aigua per l’estat deficient de la xarxa. Tampoc era que no estigués a favor del 3-16 
però el que no li agradava era que l’Ajuntament fes coses que no li corresponien. Per això hi votaria en 
contra.

El senyor Alcalde donà la raó al regidor Vera en quant al tema de l’aigua, per això quan s’havia pogut 
optar a subvencions s’havia presentat la documentació.

El regidor Manel Busquets explicà donava la impressió que amb el Pressupost s’anava sobre la marxa, 
no es marcaven les directrius clares de cap a on es volia anar. Li molestava la utilització que havia fet 
l’equip de govern de la socialització de l’esport, atès que s’estava en el mateix punt, arribaven les 
mateixes quantitats a les mateixes entitats. Per altra banda s’havia invertit en coses que potser no 
tocaven, la prioritat que era la xarxa d’aigua no s’havia incrementat, donava la sensació que s’acabava 
un cicle electoral.
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Posada a votació, la proposta va ser aprovada pel vot favorable del grup municipal del PSC (9 de 9) que
constitueix majoria absoluta legal, i el vot en contra dels grups municipals d’ERC (5 de 5), d’EN COMU
PODEM (1 de 1), de CIUTADANS (1 de 1) i de JUNTS PER LLIÇÀ (1 de 1).

3.- PRP2022/1086   APROVACIO INICIAL REGLAMENT REGULADOR DEL PROTOCOL, 
HONORS, DISTINCIONS I PREMIS DE LLIÇÀ D'AMUNT   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa de Temes Sectorials: 

“L’article 8.1 del Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya atorga potestat 
reglamentària a l’Ajuntament.

Vist l’interès d’aprovar un reglament que estableixi les normes de protocol que han de regir la 
Corporació Municipal i els seus membres en el desenvolupament de la seva funció i que reguli tot el 
que fa referència a la concessió de premis, nomenaments honorífics i títol pòstums. 

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Temes Sectorials, es proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS:

Primer: Aprovar inicialment el Reglament regulador del protocol, els honors, les distincions i els premis 
de Lliçà d’Amunt. 

Segon: Exposar-lo a informació pública i sotmetre’l al tràmit d’audiència als interessats per un termini 
de 30 dies, perquè puguin presentar-se reclamacions i suggeriments que, si es produeixen la 
Corporació haurà de resoldre. Si no es produeixen al·legacions, el reglament es considerarà aprovat 
definitivament.”

Oberta la deliberació, el regidor David Morales explicà que el reglament tenia com a objectiu solucionar 
un error històric de l’Ajuntament a l’hora d’aprovar els premis. Tan aviat s’havien adonat de la mancança, 
gràcies als grups de l’oposició s’havien iniciat els tràmits per posar-hi solució. El reglament estava dividit 
en dues parts, una part per regular el protocol i actes institucionals i oficials on es recollia la normativa 
superior en matèria de protocol i tota una sèrie d’articles del ROM en un sol document; i una altra part 
on es regulava l’atorgament de premis honorífics com eren la medalla d’honor, el títol de fill/a predilecte, 
el títol de fill/a adoptiu, els premis Licius, els Premis de la Nit de l’esport i altres distincions. Pel que feia 
a l’atorgament de premis es creava una Comissió política de premis i distincions que estava formada 
pels grups municipals amb la mateixa representació del Ple. Les propostes de persones, entitats o 
empreses premiades podrien arribar a la Comissió a partir de les regidories o dels membres de la pròpia 
comissió. Acabà dient que el Ple sempre hauria de ratificar o atorgar aquests premis i distincions 
proposats per la Comissió de Premis.

El regidor Iban Martínez comentà que s’havien recollit les seves observacions manifestades a la 
Comissió Informativa, i digué que estava bé tenir un reglament que detallés el protocol però que no volia 
dir que després sortissin a l a foto. Pel que feia als premis també era bo tenir-ho regulat per a que no hi 
hagi possibles males intencions, el que no li agradava era la disposició transitòria perquè ningú assumia 
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la responsabilitat del que s’havia fet. Era legal però no li agradava, per això votaria en contra perquè no 
es podia donar per bona. 

El regidor Antonio Polo manifestà que no s’havia recollit la seva proposta de incorporar que els premis 
es donessin per consens atès que eren premis donats per la institució i no era una acció de gestió, era 
un reconeixement a algú i per això hauria d’haver un mínim consens, no demanava el 100% però sí una 
majoria de 2/3 per evitar que el govern de torn pogués proposar i decidir a qui se li donava un premi. 
Per això hi votaria en contra. 

El senyor Alcalde contestà que hi havia exemples de temes que s’havien reduït les majories qualificades 
per evitar el bloqueig, la Creu de Sant Jordi la donava el Consell executiu, els premis de l’Ajuntament 
de Barcelona es donaven per majoria simple. No es podia exigir 2/3 quan per altres temes es requeria 
només majoria simple, i la majoria absoluta quedava reduïda per casos excepcionals, no calia posar 
restriccions de 2/3 quan no hi havia res que exigís aquesta majoria, i amb això el que s’estava demanant 
era un bloqueig.

El regidor Antonio Polo digué que el que fes la Generalitat o l’Ajuntament de Barcelona no tenien res a 
veure amb els que el seu grup no estigués d’acord, Demanava un consens perquè en política tot anava 
molt ràpid, i es preguntà si per exemple la majoria simple la tinguessin PP i VOX a qui proposarien. Si 
no hi hagués consens i no es donés el premi tampoc passaria res. 

El senyor Alcalde manifestà que respectava el seu posicionament però ell pensava que el seu era el 
correcte i el normal era una majoria simple. 

El regidor Oriol Vera agraí la predisposició del regidor per arribar a un consens i el debat de la Comissió 
Informativa, estava d’acord amb que hi hagués un consens per atorgar els premis però també creia en 
les majories i per això s’abstindria de votar.

El regidor Manel Busquets manifestà que estava bé posar les bases en el protocol i premis però demanà 
perquè no es deixava el punt damunt la taula per revisar el tema de qui lliurava el premi. El senyor 
Alcalde contestà que l’Alcalde era el representant de l’Ajuntament i era que l’havia de lliurar, el regidor 
Manel Busquets digué que el premi era de la institució i no del govern i per això hi votaria en contra.

Posada a votació, la proposta va ser aprovada pel vot favorable del grup municipal del PSC (9 de 9) que
constitueix majoria absoluta legal, i el vot en contra dels grups municipals d’ERC (5 de 5), d’EN COMU 
PODEM (1 de 1), i de JUNTS PER LLIÇÀ (1 de 1); s’abstingué de votar el grup municipal de CIUTADANS 
(1 de 1)

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, essent  les 20:45 hores, tot el que jo com a 
secretària certifico.
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Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original
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